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ေဖေဖာ္ဝါရီ ၇၊ ၂၀၁၉  

မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင္ လႊတ္ေတာ္ 
ႏွင့္ ျပည္သူမ်ားအၾကား သတင္းအခ်က္ 
အလက္မ်ားကို သိရွိေစႏိုင္ရန္အတြက္ 
information စင္တာတစ္ခု ထားရွိသြားရန္ 
စီစဥ္လ်က္ရိွေၾကာင္း မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ဒုတိယဥကၠ႒ ေဒါက္တာေအာင္ႏိုင္ဦးက 
ေျပာသည္။

ယင္းအစီအစဥ္အတြက္ UNDP မွ 
ကြန္ပ်ဴတာမ်ားႏွင့္ နည္းပညာမ်ားကို ပံ့ပိုး 
ကူညီေပးမည္ျဖစ္ၿပီး ယခုလကုန္ပိုင္းတြင္ 
ကြန္ပ်ဴတာစုစုေပါင္း အလုံး ၂၀ လာေရာက္ 
ေပးအပ္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း ေဒါက္တာေအာင္ 
ႏိုင္ဦးက ေျပာသည္။

လႊတ္ေတာ္က အဆိုပါစင္တာအတြက္ 
ေဒတာသိုေလွာင္ႏိုင္မည့္ စင္တာတစ္ခု 
ေဆာက္လုပ္ႏုိင္ရန္ ဘတ္ဂ်က္တင္ျပေတာင္းခံ 
ထားၿပီး လာမည့္ ၂၀၁၉ ႏွစ္လယ္ပိုင္းတြင္ 

စတင္ႏိုင္ရန္ ေမွ်ာ္မွန္းထားေၾကာင္း၊ အဆိုပါ 
စင္တာၿပီးေျမာက္ပါက လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္မ်ား၊ အစိုးရအဖြဲ႕ဝင္ ဝန္ႀကီးမ်ားႏွင့္ 
ဌာနဆိုင္ရာမ်ားကို လႊတ္ေတာ္မွအလြယ္ 
တကူဆက္သြယ္ႏိုင္သည့္ နည္းလမ္းမ်ား 
ထားရွိမည္ျဖစ္ေၾကာင္း ၎က ထပ္ေလာင္း 
ေျပာသည္။

''႐ုံးမွာသိမ္းထားတဲ့ စာအုပ္ေတြ၊ စာရြက္ 
စာတမ္းေတြကို ကိုယ္စားလွယ္ေတြအေနနဲ႔ 
ျပည္သူလူထုထဲေရာက္လို႔ ျပည္သူလူထုက 
သိခ်င္တာေမးရင္ သူ႔ဖုန္းကတစ္ဆင့္ ဖတ္ 
လို႔ရေအာင္ ဖန္တီးေပးတဲ့ သေဘာပါ"" ဟု 
ရွင္းျပသည္။

ျပည္သူလူထုမွ သတင္းအခ်က္အလက္ 
မ်ားကို သိရွိႏိုင္ရန္အတြက္ ဝက္ဘ္ဆိုက္၊ 
ေပ့ခ်္၊ ကိုယ္ပိုင္ေဆာ့ဝဲလ္ပုံစံေသာ္လည္း 
ေကာင္း တစ္နည္းနည္းျဖင့္ လုပ္ေဆာင္သြား 
ရန္ရွိေၾကာင္း သိရသည္။
(ကုိးကား-https://www.hintharmedia.com)

မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင္  information  စင္တာ  ထားရွိမည္

ေဖေဖာ္ဝါရီ ၁၆၊ ၂၀၁၉  

ခ်င္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ဒုဥကၠ႒ 
ဦးေအာင္သန္း ရာထူးမွရပ္နားမည္ျဖစ္ 
ေၾကာင္း အစည္းအေ၀းတစ္ခုတြင္ လႊတ္ 
ေတာ္ဥကၠ႒ ပူးဇုိေဘြက ေျပာၾကားခဲ့ၿပီး 
အဘယ့္ေၾကာင့္ဆုိသည္ကုိ မသိရဟု ခ်င္း 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္အမတ္ ပူးဗန္ေထာင္း 
ႏွင့္ ဦးတိတ္ထိန္းတုိ႔က ေျပာသည္။  

ထုိကိစၥနွင့္ပတ္သက္ျပီး လႊတ္ေတာ္ 
ဥကၠ႒ ပူးဇုိေဘြထံဆက္သြယ္ရာ အဆက္ 
အသြယ္မရေသးေၾကာင္းႏွင့္ လႊတ္ေတာ္ 
ဒုဥကၠ႒ ဦးေအာင္သန္းကို ဆက္သြယ္ 
ေမးျမန္းခဲ႔ရာတြင္ ေျဖၾကားရန္ ျငင္းဆုိခဲ့ 
သည္ဟု Chinland post မွ သိရသည္။ 

ဦးေအာင္သန္းသည္  ၁၉၉၀ မွစတင္၍ 
မင္းတပ္ၿမိဳ႕နယ္ NLD တြင္ အင္တုိက္အား 
တုိက္ပါ၀င္ခဲ့သူျဖစ္ၿပီး လူထုေထာက္ခံမႈကုိ 
လည္း ရယူနုိင္ခဲ့သူျဖစ္သည္။ သုိ႔ေသာ္ 
၂၀၁၅ အေထြေထြေရြးေကာက္ပြဲ မင္းတပ္ 
အမတ္ေလာင္းေရြးခ်ယ္ရာတြင္ ပါတီတြင္း 
အမတ္ေလာင္း ဦးလိန္းႏုိင္းကုိဖယ္ရွားၿပီး 
၎၏သမက္ျဖစ္သူ ဦးေနလင္းေအာင္ 
(ဗမာလူမ်ဳိး)ကုိ ထည့္သြင္းရာမွ ပါတီတြင္း 
ျပႆနာမ်ားရွိခဲ့ဖူးသည္ဟု ေဒသခံတစ္ဦး 
ကေျပာသည္။ ခ်င္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကုိ 
တပ္မေတာ္သားကုိယ္စားလွယ္ ၆ ဦးအပါ 
အဝင္ စုစုေပါင္း ၂၄ ဦးျဖင့္ ဖြဲ႕စည္းထား 
သည္။ 

(ကုိးကား- https://thechinlandpost.info)

ခ်င္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ဒုဥကၠ႒ ဦးေအာင္သန္း
ရာထူးမွ ရပ္နားမည္ဟု 
သတင္းမ်ားထြက္ေပၚ
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ေဖေဖာ္ဝါရီ ၁၂၊ ၂၀၁၉  

တနသၤာရီတိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ 
ကုိယ္စားလွယ္မ်ားက ၀န္ႀကီးခ်ဳ ပ္ ေဒါက္တာ 
လဲ့လဲ့ေမာ္ႏွင့္ပတ္သက္ေသာ ေလ့လာေတြ႕ 
ရွိခ်က္မ်ားကို ျပည္ေထာင္စုသို႔ အစီရင္ခံ 
တင္ျပထားေၾကာင္း တနသၤာရီတိုင္းေဒသႀကီး 
လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ ဦးခင္ေမာင္ေအးက ေျပာ 
သည္။

တိုင္းလႊတ္ေတာ္၏ ေရြးေကာက္ခံ 
ကိုယ္စားလွယ္ ၁၄ ဦးစလံုး လက္မွတ္ထိုး 
ထားသည့္ အစီရင္ခံစာကုိ ႏုိင္ငံေတာ္သမၼတ၊ 
ႏိုင္ငံေတာ္၏အတိုင္ပင္ခံပုဂၢိဳလ္၊ NLD ဗဟို 
တို႔ထံ ဇန္န၀ါရီလ ၂၈ ရက္က တင္ျပခဲ့ျခင္း 
ျဖစ္သည္။

အစီရင္ခံစာတြင္ ၀န္ႀကီးခ်ဳပ္၏ ကိုယ္ 
ေရးအရာရိွခန္႔ထားသည့္ကိစၥ၊ ထား၀ယ္ခ႐ုိင္ 
လွ်ပ္စစ္မီးျဖန္႔ျဖဴးေရးလုပ္ငန္းကို တင္ဒါ 
မေခၚဘဲ လုပ္ကိုင္ခြင့္ေပးထားသည့္ကိစၥ၊ 
ေလယာဥ္ကြင္း ခ်ဳံရွင္းခ သိန္း ၄၀၀၀ ကိစၥ၊ 
ပုေလာၿမိဳ႕ေတာ္ခန္းမႏွင့္ ေနျပည္ေတာ္ 
ဧည့္ရိပ္သာတည္ေဆာက္ရာတြင္ တင္ဒါ 
မေခၚသည့္ကိစၥ အစရွိသည့္အခ်က္မ်ားပါ၀င္ 

ေၾကာင္း ဦးခင္ေမာင္ေအး က ေျပာသည္။
''ျပည္သူမ်ားရဲ႕တင္ျပခ်က္အရ ဒီအခ်က္ 

အလက္ေတြအေပၚမွာ လႊတ္ေတာ္ကသိထား 
တဲ့ စာရြက္စာတမ္းေတြကို တြဲၿပီးေပးပို႔ 
တယ္""ဟု ၎က ဆိုသည္။

တနသၤာရီတိုင္းလႊတ္ေတာ္တြင္ ေရြး 
ေကာက္ခံကိုယ္စားလွယ္ ၂၁ ဦးရွိသည့္ 
အနက္ ၇ ဦးမွာ တိုင္းအစိုးရအဖြဲ႕၀င္၀န္ႀကီး 
ခ်ဳပ္ႏွင့္ ၀န္ႀကီးမ်ားျဖစ္ေနရာ ယခုလက္မွတ္ 
ေရးထိုးအစီရင္ခံခဲ့သည့္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္ 

စားလယွ ္၁၄ ဦးမွာ တိငု္းလႊတ္ေတာ၏္အစိုးရ 
အဖြ႕ဲ၀င္မဟုတ္ေသာ ေရြးေကာက္ခံကုိယ္စား 
လွယ္အားလံုးျဖစ္သည္။ လက္ရွိတြင္ တိုင္း 
လႊတ္ေတာ္၏အစီရင္ခံစာ အပါအ၀င္ တိုင္း 
သူတိုင္းသားမ်ား၏ တိုင္ၾကားမႈမ်ားကုိ ျပည္ 
ေထာင္စုမွ မည္သို႔အေရးယူေဆာင္ရြက္မည္ 
ကုိ ေစာင့္ၾကည့္ေနၿပီး လုိအပ္ပါက ၀န္ႀကီးခ်ဳ ပ္ 
အား တိုင္းလႊတ္ေတာ္မွ စြပ္စဲြျပစ္တင္မႈျပဳ 
လုပ္ရန္ အသင့္ရွိေနေၾကာင္း လႊတ္ေတာ္ 
ဥက႒ၠႏငွ့ ္လႊတ္ေတာက္ိယုစ္ားလယွအ္ခ်ဳ႕ိက 
ေျပာသည္။

''လႊတ္ေတာ္ဘက္ကေတြ႔ရိွတ့ဲ အေထာက္ 
အထားေတြကို အေရးမယူဘူးဆိုရင္ေတာ့ 
တစ္ျခားနည္းနဲ႔ေပါ့။ စြပ္စဲြျပစ္တင္တာတို႔ 
လုပ္သင့္ရင္ လုပ္ရမွာေလ။ ျပည္သူ႔ကုိယ စား 
လုပ္ရမယ္ေလ""ဟု ေကာ့ေသာင္းခ႐ိုင္မွ 
တိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
တစ္ဦးက ေျပာ သည္။

ယင္းသို႔စြပ္စဲြျပစ္တင္ရန္ လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္အခ်င္းခ်င္း ေဆြးေႏြးထားမႈ 
မ်ားလည္း ရိွၿပီးျဖစ္ေၾကာင္း ယင္းလႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္က ေျပာသည္။
(ကုိးကား-http://www.daweiwatch.com)

၀န္ႀကီးခ်ဳပ္ကိစၥ  တိုင္းလႊတ္ေတာ္မွ  ျပည္ေထာင္စုသို႕  အစီရင္ခံ၊  လိုအပ္က  စြပ္စဲြျပစ္တင္ရန္  အသင့္

ေဖေဖာ္ဝါရီ ၁၀၊ ၂၀၁၉ 

သံုးႀကိမ္တိုင္ ၿဖိဳးခြင္းခံရေသာ ဗိုလ္ခ်ဳပ္႐ုပ္တုေျပာင္းေရႊ႕ေပးေရး 
သပိတ္စခန္းကို ကယားျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ ခြင့္ျပဳခ်က္ျဖင့္ 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္အတြင္းရွိ ဟစ္တိုင္ကြင္း၌ ေဖေဖာ္ဝါရီ ၁၁ ရက္ 
တြင္ စတင္ဖြင့္လွစ္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း သပိတ္ဦးေဆာင္သူ ကိုဒီးဒီက 
ေျပာသည္။ ေဖေဖာ္ဝါရီ ၉ ရက္ မြန္းလြဲ ၁ နာရီခန္႔တြင္ ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္႐ံုး၌ သပိတ္ဦးေဆာင္သူမ်ားႏွင့္ လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒တို႔ ေတြ႕ဆံု၍ 
ဟစ္တိုင္ကြင္းအတြင္း ဥပေဒႏွင့္အညီ သပိတ္စခန္းဖြင့္လွစ္ခြင့္ျပဳေရး 
ညႇိႏႈိင္းရာ ေျပလည္မႈရရွိေၾကာင္း သပိတ္ဦးေဆာင္သူ လူငယ္မ်ားက 
ဆိုသည္။

''ကြၽန္ေတာ္တို႔ကို လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒က ဟစ္တိုင္အသံုးျပဳခြင့္ေပး 
တဲ့ စာထုတ္ေပးတယ္။ ခြင့္ျပဳစာမွာေတာ့ သက္ဆိုင္ရာ၊ ဥပေဒ၊ နည္း 
ဥပေဒေတြနဲ႔ကိုက္ညီရင္ ခြင့္ျပဳေၾကာင္းပါတယ္""ဟု ဟစ္တိုင္ကြင္း 
အသံုးျပဳခြင့္ရရွိေရး လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႏွင့္ သြားေရာက္ေတြ႕ဆံုရာတြင္ 
ပါဝင္သည့္ ကိုဒီးဒီက ေျပာသည္။

ဟစ္တိုင္ကြင္းအတြင္း ေဖေဖာ္ဝါရီ ၁၁ ရက္တြင္ ဖြင့္လွစ္မည့္ 

သပိတ္စခန္းကို နံနက္ ၇ နာရီမွ ညေန ၅ နာရီအထိသာ ေႂကြးေၾကာ္သံ 
မ်ား ေႂကြးေၾကာ္ခြင့္ရွိမည္ျဖစ္ေၾကာင္း လြိဳင္ေကာင္ခ႐ိုင္အုပ္ခ်ဳပ္ေရး
မွဴးထံမွ သိရသည္။ ထို႔ေၾကာင့္ သပိတ္စခန္းအတြင္း ညအိပ္ခြင့္ရရိွေရး 
အပါအဝင္ သပိတ္စခန္းေၾကာင့္ လႊတ္ေတာ္၏လုပ္ငန္းမ်ား ထိခုိက္မႈမရိွ 
ေစရန္ လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႏွင့္ ထပ္မံေတြ႕ဆုံကာ ညႇႏိႈင္ိးမႈမ်ားဆက္လက္ 
ျပဳလုပ္ရန္ စီစဥ္ထားေၾကာင္း သပိတ္ဦးေဆာင္လူငယ္မ်ားက ဆုိသည္။

လြိဳင္ေကာ္တြင္ စိုက္ထူၿပီး ဗိုလ္ခ်ဳပ္႐ုပ္တု ေနရာေျပာင္းေရႊ႕ေပး 
ေရး သပိတ္စခန္းမ်ားကို ေဖေဖာ္ဝါရီ ၁ ရက္မွ ေဖေဖာ္ဝါရီ ၈ ရက္ 
အထိ ကႏၵာေဟဂန္ပန္းၿခံေရွ႕ တစ္ႀကိမ္ႏွင့္ ကယားျပည္နယ္ ဒီခ်ဳပ္႐ံုး 
ေရွ႕တြင္ ႏွစ္ႀကိမ္ ဖြင့္လွစ္ခဲ့ရာ အဆိုပါေနရာမ်ားသည္ ကန္႔သတ္ 
နယ္ေျမျဖစ္၍ ဥပေဒႏွင့္မညီဟုဆိုကာ ရဲတပ္ဖြဲ႕ဝင္မ်ားက အင္အား 
သံုးကာ သပိတ္စခန္းမ်ားကို ၿဖိဳခြင္းခဲ့သည္။

လက္ရွိတြင္ ၂၀၁၈ ဇြန္လမွ ၂၀၁၉ ေဖေဖာ္ဝါရီ ၈ ရက္အထိ 
ဗိုလ္ခ်ဳပ္႐ုပ္တု ကန္႔ကြက္ေၾကာင္း ဆႏၵထုတ္ေဖာ္မႈမ်ားေၾကာင့္ ႏိုင္ငံ 
ေတာ္အၾကည္ညိဳပ်က္ေစမႈ၊ ၿငိမ္းစုစီ ပုဒ္မ ၁၉၊ ၂၀ တို႔ျဖင့္ တရားစြဲဆို 
ခံေနရသည့္ လူငယ္အမ်ဳိးသား၊ အမ်ဳိးသမီးစုစုေပါင္း ၅၄ဦး ရွိသည္။
(ကုိးကား-http://7daydaily.com)

လြိဳင္ေကာ္သပိတ္စခန္းကို  ခြင့္ျပဳခ်က္ျဖင့္  ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ဝင္းအတြင္း  ဖြင့္လွစ္မည္
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၃)၊ အမွတ္-၇၃

သတင္းတို

  တာ၀န္မွအနားေပးခံရေသာ ကခ်င္ျပည္
နယ္အစိုးရအဖဲြ႕၀င္၀န္ႀကီးႏွစ္ဦးကို ကခ်င္ျပည္ 
နယ္ လႊတ္ေတာ္ေကာ္မတီႏွစ္ခု၏ ဥကၠ႒ေနရာ 
ျပန္လည္ခန္႔အပ္ခဲ့ၿပီး ေဖေဖာ္၀ါရီ ၈ ရက္က 
က်င္းပခဲ့သည့္ လႊတ္ေတာ္တြင္ ကန္႔ကြက္သူ 
မရွိ အတည္ျပဳသည္။ရာထူးမွ ႏုတ္ထြက္ခြင့္ 
ျပဳခဲ့သည့္ ကခ်င္ျပည္နယ္ စိုက္ပ်ဳိးေမြးျမဴေရး 
ႏွင့္ ဆည္ေျမာင္း၀န္ႀကီး ဦးျမသိန္းကို ကခ်င္ 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ အစိုးရ၏အာမခံခ်က္ 
မ်ား၊ ကတိမ်ား၊ တာ၀န္ခံခ်က္မ်ား၊ အုပ္ခ်ဳပ္ 
ေရး၊ တရားစီရင္ေရးႏွင့္ နယ္စပ္ေရးရာေကာ္ 
မတီဥကၠ႒ တာ၀န္ေပးအပ္ခဲ့သည္။ တာ၀န္မွ 
ရပ္စဲခံရသည့္  သယံဇာတႏွင့္ သဘာ၀ပတ္၀န္း 
က်င္ထိန္းသိမ္းေရး၀န္ႀကီး ဦးHလေအာင္ကို 
လႊတ္ေတာ္ တုိင္းရင္းသားလူမ်ဳိးမ်ားဆုိင္ရာ 
ေကာ္မတီဥကၠ႒အျဖစ္ ခန္႔အပ္ခဲ့သည္။  
(ကုိးကား-http://7daydaily.com)

  ျပည္သူမ်ားကို ကတိေပးထားသည့္ 
အဂတိတရားကင္းရွင္းေသာ အစိုးရအဖြဲ႕ျဖစ္ 
ေရး အစိုးရအဖဲြ႕၀င္မ်ားႏွင့္ လႊတ္ေတာ္ကုိယ္ 
စားလွယ္မ်ားကို အေရးယူျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း 
အမ်ဳိးသားဒီမုိကေရစီအဖဲြ႕ခ်ဳပ္ ဒုတိယဥကၠ႒ 
မႏၲေလးတုိင္းေဒသႀကီး ၀န္ႀကီးခ်ဳပ္ ေဒါက္တာ 
ေဇာ္ျမင့္ေမာင္က ေဖေဖာ္၀ါရီ ၈ ရက္က က်င္းပ 
သည့္ မႏၲေလးတုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ (၃) 
ႏွစ္ျပည့္ အခမ္းအနား၌ ေျပာၾကားခဲ့သည္။ 
ဒီခ်ဳပ္ဗဟိုအလုပ္အမႈေဆာင္အဖဲြ႕ (CEC) သို႔ 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားႏွင့္ ပတ္သက္ 
သည့္ တုိင္ၾကားစာမ်ား လက္ခံရရွိထားၿပီး 
အေရးယူမႈမ်ား ဆက္လက္ရွိလာဦးမည္ဟု 
ေဒါက္တာေဇာ္ျမင့္ေမာင္က ဆုိသည္။ လက္ရွိ 
အစိုးရလက္ထက္တြင္ တုိင္းေဒသႀကီးႏွင့္ 
ျပည္နယ္ခုနစ္ခုရွိ ၀န္ႀကီးခ်ဳပ္ႏွစ္ဦး၊ ၀န္ႀကီး 
၁၂ ဦး အေျပာင္းအလဲ ျပဳလုပ္ခဲ့သည္။ ဒီခ်ဳပ္ 
ပါတီသည္ ဒုတိယအႀကိမ္လႊတ္ေတာ္သက္ 
တမ္းအတြင္း ပါတီ၀င္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္အခ်ဳိ႕ကုိ ပါတီတာ၀န္မ်ားမွ ရပ္ဆုိင္းျခင္း 
ႏွင့္ ပါတီ၀င္အျဖစ္မွ ထုတ္ပယ္အေရးယူျခင္း 
မ်ား ျပဳလုပ္ခဲ့သည္။ 
(ကုိးကား-http://7daydaily.com)

ေဖေဖာ္ဝါရီ  ၅၊ ၂၀၁၉  

၂၀၁၇-၁၈ ဘ႑ာႏွစ္အတြက္ ဘ႑ာေငြအရအသံုးစစ္ေဆးခ်က္ အစီရင္ခံစာကို 
ေဖေဖာ္ဝါရီလ ၄ ရက္က ကခ်င္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္သို႔ တင္ျပခ့ဲသည့္အေပၚ  ကုိယ္စားလွယ္  
ဦးေဇာ္ဝင္း (တႏုိင္း-၂)က ''ကခ်င္ျပည္နယ္ စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ႀကီးရဲ႕အစီရင္ခံစာ နားဆင္ရ 
တာဟာ အရင္ ၂၀၁၆-၁၇ ဘ႑ာေရးႏွစ္ စာရင္းစစ္အစီရင္ခံစာ ၾကားနာရတာထက္ 
အရသာစံုတဲ့ ေဟာ့ေပါ့တခြက္ သံုးေဆာင္ရသလို အရသာ ရွိလွပါတယ္။ ကြၽန္ေတာ္တို႔ 
လႊတ္ေတာ္အပိုင္းျဖစ္တဲ့ ဥပေဒျပဳက႑က ခံစားရတာ ခ်ဳိၿမိန္လွေပမယ့္ အစိုးရအဖြဲ႕ 
အတြက္ေတာ့ နာဂတိုင္းရင္းသားေတြ အၿမဲသံုးေဆာင္တဲ့ ေရေႏြးၾကမ္းလို ခါးေကာင္း ခါး 
ပါ့မယ္။ ကခ်င္ဟင္းလို ရခိုင္မုန္႔တီလို င႐ုတ္သီး စပ္ေကာင္း စပ္ပါ့မယ္""ဟု ေျပာၾကား 
လုိက္သည္။ 

ကခ်င္ျပည္နယ္စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္၏ အစီရင္ခံစာတြင္ ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕သည္ 
ဘ႑ာေရးစည္းမ်ဥ္းမ်ားကုိ မလိုက္နာဟု ေထာက္ျပခဲ့သည္။ ျပည္နယ္စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ 
ဦးတင္လိႈင္က ''ေငြလုံးေငြရင္း အသုံးစရိတ္ေတြနဲ႔ တည္ေဆာက္ေရးလုပ္ငန္းေတြကို 
စစ္ေဆးတ့ဲအခါမွာ သက္ဆိုင္ရာ တည္/ေကာ္ (တည္ေဆာက္ေရးေကာ္မတီ) ရဲ႕ စိစစ္ 
အတည္ျပဳခ်က္ရထားၿပီးတဲ့ လုပ္ငန္းေတြ၊ ရာႏႈန္းျပည့္ၿပီးစီးတဲ့ လုပ္ငန္းေတြနဲ႔ စာခ်ဳပ္မွာ 
ပါတဲ့ ႏွစ္ဦးႏွစ္ဖက္ တရားဝင္လႊဲေျပာင္းထားတဲ့ လုပ္ငန္းေတြကိုပဲ စာရင္းစစ္႐ံုးက စစ္ခြင့္ 
ရွိတာေၾကာင့္ ဒီအခ်က္ေတြနဲ႔မကိုက္ညီတဲ့ လုပ္ငန္းေပါင္း ၂၁၃ ခု၊ တန္ဖိုး က်ပ္သန္းေပါင္း 
၄ ေသာင္းေက်ာ္ဖိုးကို မစစ္ႏိုင္ခဲ့ဘူး""ဟု  တင္ျပခဲ့သည္။ 

ဦးေဇာ္ဝင္းက ""မစစ္ေဆးႏိုင္တဲ့လုပ္ငန္း ၂၁၃ ခုရွိတာမွာ ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕႐ံုး 
ေအာက္မွာ ၁၄၂ ခုနဲ႔ အမ်ားဆံုးရွိၿပီး ျပည္သူ႔ဘ႑ာေငြ က်ပ္သန္းေပါင္း ၂၀၂၄၈ ဒသမ 
၀၉၉ လို႔ စိစစ္ထားေၾကာင္း ေတြ႕ရပါတယ္။ ကခ်င္ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕႐ံုးရဲ႕ ခြင့္ျပဳ 
ရန္ပံုေငြနဲ႔ အစိုးရအဖြဲ႕ကိုယ္စား ျပည္နယ္တြင္းမွာရွိတဲ့ ကခ်င္ျပည္နယ္အစုိးရအဖြဲ႕႐ံုး 
အပါအဝင္ ဌာနေပါင္း ၈ ခု၊ ေငြလံုးေငြရင္း ရန္ပံုေငြ လုပ္ငန္းေပါင္း ၂၀၅ ခုမွာ ျပည္နယ္ 
အစုိးရအဖြဲ႕ကိုယ္တိုင္ကိုင္ၿပီး လုပ္ငန္းေပါင္း ၈၀ တာဝန္ယူလုပ္ကိုင္ခဲ့တာ၊ ႏိုင္ငံေတာ္ 
သမၼတ႐ံုးရဲ႕ ၫႊန္ၾကားခ်က္ ၁/၂၀၁၇ ကို မလိုက္နာဘဲ အေထြေထြပိုလွ်ံရန္ပံုေငြက ရရွိခဲ့ 
တဲ့ ရန္ပံုေငြနဲ႔လုပ္ငန္းေပါင္း ၁၁ ခု၊ ျပည္သူ႔ဘ႑ာေငြ က်ပ္သန္းေပါင္း ၄၃၈၇ ဒသမ ၈၁၀ 
ရွိတဲ့ လုပ္ငန္းေတြကို တင္ဒါမေခၚဘဲ အစိုးရအဖြဲ႕ရဲ႕ ၂၀၁၇ ခုႏွစ္ ႏိုဝင္ဘာ ၂၃ အစည္း 
အေဝးအမွတ္ ၃၅/၂၀၁၇ အရဆိုၿပီး လုပ္ငန္းအပ္ႏွံႀကိဳတင္ေဆာင္ရြက္ခဲ့တာကို ဘြင္း 
ဘြင္းရွင္းရွင္း လယ္ျပင္မွာ ဆင္သြားသလို စိစစ္အစီရင္ခံထားပါတယ္""ဟု ဆုိသည္။ 

ထုိ႔အျပင္ လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ ေတာ္ေတာ္မ်ားမ်ားသည္ မိမိေဒသမွ စီမံကိန္း 
မ်ား မၿပီးျခင္း၊ အရည္အေသြးမျပည့္မီျခင္းတုိ႔ကုိ ေဝဖန္ေထာက္ျပမႈ မလုပ္ခဲ့သည့္အတြက္ 
အျပန္အလွန္ထိန္းေက်ာင္းမႈ အလြန္အားနည္းေနသည္ဟု ၎ကေျပာသည္။ 
(ကုိးကား-http://burmese.dvb.no)

ကခ်င္ျပည္နယ္စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္၏အစီရင္ခံစာ   အစုိးရအဖဲြ ႕အတြက္  

နာဂေရေႏြးၾကမ္းကဲ့သုိ႕  ခါးၿပီး  ရခုိင္မုန္႕တီလို  စပ္ႏိုင္ဟုဆုိ


